
                                                      Z á p i s n i c a 

                             z 2.zasadnutia  Obecného zastupiteľstva obce Choča 

                           konaného dňa 17.02.2011 o 18.00 hod. v zasadačke OcÚ. 

 

Prítomní: viď prezenčná listina 

Počet prítomných poslancov OcZ:            7 

Neprítomní – ospravedlnení:                     0 

Neprítomní – neospravedlnení:                 0 

Začiatok zasadnutia:                               18.00 hod. 

Ukončenie zasadnutia:                            21.50 hod. 

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Sľub nového poslanca 

3. Doplnenie a odsúhlasenie programu 

4. Určenie zapisovateľky, členov návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 

5.Oboznámenie so systémom práce Obecného úradu a Obecného zastupiteľstva  

    (ŠTATÚT OBCE, VZN, Rokovací poriadok) 

6. Schválenie Rokovacieho poriadku Obecného zastupiteľstva obce Choča a Dodatku  

    č.1/2011 k VZN o miestnych daniach a miestnych poplatkoch 

7. Plán práce hlavnej kontrolórky obce na I. polrok 2011 

8. Informácie o personálnych zmenách od   1.01.2011 

9. Informácia o stave Základnej školy Choča ( Uznesenie OcZ zo dňa 6.08.2010) 

10. Prejednanie žiadostí od občanov 

11. Správa o finančnej situácii obce k 31.12.2010 na úseku nevyčerpaných dotácií 

      a finančných výpomocí 

 

12. Informácia o zmene spôsobu zberu tuhého komunálneho odpadu ( TKO ) 



13. Vymenovanie ďalších členov komisií 

14. Riešenie otázky „ Riešenie Nadstavby TJ“ 

15. Prejednanie návrhu rozpočtu obce na rok 2011 – 2013 

16. Diskusia 

17. Návrh na schválenie uznesení 

18. Záver 

 

K bodu 1 

Pani starostka obce privítala prítomných poslancov na riadnom zasadnutí Obecného 

zastupiteľstva. 

K bodu 2 

Starostka oboznámila poslancov so skutočnosťou, ţe v prípade zvolenej poslankyne pani 

Eriky Kováčovej došlo k nezlúčiteľnosti funkcií ( zákon 369/1990 Zb.z. o obecnom zriadení 

v znení neskorších predpisov § 11 ods.2 a § 25 ods.2 písm. h) nakoľko pani Kováčová je 

zamestnankyňou obce a ku dňu volieb pracovný pomer neukončila jej mandát zaniká ihneď 

po skončení sľubu. Táto skutočnosť bola preskúmaná predsedkyňou mandátovo-volebnej 

komisie pani Martou Gajdošovou.  

Prvým náhradníkom- poslancom je pán Mário Valášik, ktorý predpísaný sľub poslanca 

obecného zastupieľstva zároveň slávnostne zloţil a pani Gajdošová mu odovzdala Osvedčenie 

o zvolení za poslanca. 

K bodu 3 

Starostka obce navrhla doplniť program v súvislosti s určením zapisovateľky, členov 

návrhovej komisie a overovateľov zápisnice. 

Za............... 7 poslancov,         proti ................ 0,         zdrţal sa .....................0, 

K bodu 4 

Za zapisovateľku navrhla starostka obce pani Janu Segíňovú, za členov návrhovej komisie 

pána Romana Kuhtreibera a Lenku Havranovú, za overovateľov zápisnice pána Jozefa 

Havrana a Pavla Kériho. 

Za................ 7 poslancov,       proti.................. 0,         zdrţal sa ...................... 0, 

 

K bodu 5 



Starostka obce oboznámila novozvolených poslancov so systémom práce Obecného úradu 

a obecného zastupiteľstva. Pripomenula im, ţe obec je samosprávny celok, ktorý má svoje 

katastrálne hranice, majetok, symboly a tieţ občanov s trvalým pobytom. Kaţdá obec má 

vypracovaný ŠTATÚT OBCE, v ktorom sa hovorí o týchto základných veciach. Rovnako aj 

o spôsobe financovania, hospodárenia s majetkom ...  

Obyvateľ obce má svoje práva, ale i povinnosti, ktoré sú spísané vo Všeobecnom záväznom 

nariadení obce ( VZN). Základným VZN je o miestnych daniach a poplatkoch, VZN 

o spôsobe drţania psov, VZN o ochrane ovzdušia, VZN o opatrovateľskej sluţbe... 

 

K bodu 6 

Zasadnutie Obecného zastupiteľstva sa tieţ riadi určitými pravidlami. Starostka oboznámila 

poslancov s návrhom Rokovacieho poriadku Obecného zastupiteľstva obce Choča, ktorý 

poslanci bez výhrad schválili. 

Za................. 7 poslancov,                proti..................... 0,                zdrţal sa................... 0, 

Nakoľko kalendárny rok začal a občania obce platia miestne dane a poplatky tak ako v minu-

lom roku, bol schválený i Dodatok č.1/2011  k VZN č.1 zo dňa 16.12.2008, v ktorom sa 

predlţuje jeho platnosť.  

Za................. 7 poslancov,               proti ..................... 0,              zdrţal sa...................... 0, 

 

K bodu 7 

Hlavná kontrolórka obce Vilma Fogadová oboznámila poslancov s návrhom plánu práce 

hlavnej kontrolórky obce na I. polrok 2011, ktorý bol rovnako bez výhrad schválený 

 ( viď príloha) 

Za ............... 7 poslancov,             proti ........................ 0,           zdrţal sa......................... 0, 

 

K bodu 8 

Starostka obce informovala prítomných poslancov o personálnych zmenách od 01.01.2011. 

Na úseku opatrovateľskej sluţby bol na základe Dohody o ukončení pracovného pomeru 

ukončený pracovný pomer s pani Viktóriou Valašikovou, ktorá je v dôchodcovskom veku. 

Roznášanie obedov dôchodcom bude zabezpečovať pracovníčka ŠJ pani Erika Kováčová, 

ktorej sa zároveň upraví úväzok z 90 % na 100%. 

Ďalšia personálna zmena je na ČOV Choča, kde z dôvodu dlhodobej práceneschopnosti 

nebola obnovená Dohoda o vykonaní práce s pánom Štefanom Kováčom, ktorý túto prácu 

doteraz vykonával. Pomocné práce na ČOV zabezpečuje Miroslav Tarkay ( zapínanie 



a vypínanie čerpadla, kontrola činnosti zariadenia), odborné práce zabezpečí  pán Marián   

Mankovecký zatiaľ formou výpomoci. V najbliţšom období starostka obce bude hovoriť 

s pánom Mankoveckým ohľadne riadneho zabezpečovania odborných prác na ČOV na 

základe DoVP. 

Starostka ďalej informovala poslancov o tom, ţe pracovné miesto účtovníčky OcÚ bude 

obsadené len na DoVP, čo je z dôvodu šetrenia financií ekonomickejšie. Účtovnú a mzdovú 

agendu bude vykonávať pani Mária Švarbová, ktorá pracuje na OcÚ v Beladiciach. 

Problematiku práce dokonale pozná, čo môţe byť pre našu obec iba prínosom. 

 

K bodu 9 

Starostka obce ďalej  informovala poslancov so situáciou ohľadne Základnej školy v Choči. 

Ešte 6.08.2010 Obecné zastupiteľstvo na základe nepriaznivej finančnej situácie ale aj 

pretrvávajúcemu nízkemu počtu ţiakov (9) schválilo uznesenie podľa ktorého sa ZŠ Choča 

k 01.09.2011 zatvorí. Ţiaci budú dochádzať do ZŠ v Tesárskych Mlyňanoch. Zároveň 

oboznámila s finančnou analýzou ( viď príloha ) podľa ktorej je zrejmé ako sa po minulé roky 

na prevádzku školy museli pouţiť nemalé finančné prostriedky z rozpočtu obce, vţdy na úkor 

iných poloţiek. V roku 2010 musela byť z rozpočtu obce poskytnuté suma vo výške  

10 572,09 €. 

Starostka obce v januári 2011 s touto situáciou a spomínaným uznesením oboznámila tak 

pracovníčky ZŠ ako aj rodičov ţiakov, ktorí doposiaľ oficiálne s touto situáciou neboli 

oboznámení. Následne rodičia na rodičovskom zdruţení prejavili svoj nesúhlas a doručili  dňa 

15.02.2011 starostke obce oboznámenie s uznesením ZRPŠ ( viď príloha),  kde prejavili 

nesúhlas so zrušením školy a ţiadajú  znovu prehodnotiť otázku ohľadne ZŠ v Choči. 

Poslanci terajšieho Obecného zastupiteľstva ihneď reagovali na spomínaný list: 

Jozef Havran: To, ţe sú rodičia v hmotnej núdzi je ich vec. Kaţdý z nás sa musí vedieť 

postarať sám o seba. 

František Mankovecký: „ Myslím si, ţe aj kvalita vyučovacieho procesu nie je na takej úrovni 

ako na iných školách, kde je viac ţiakov a majú aspoň dvojtriedky.“ 

Starostka obce sa tieţ vyjadrila, ţe cestovaním sa rodičom finančná situácia nezhorší – ako sa 

obávajú, pretoţe deti cestovné neplatia. S uvedenými interpeláciami poslancov bude starostka 

listom informovať rodičov i pracovníčky ZŠ v Choči. 

K bodu 10 

Prejednanie ţiadostí od občanov ( viď príloha) 

a) Miroslav Bajan, Choča č.7 

 – Ohlásenie drobnej stavby, ostatná stavba( hospodárska budova) na parc. č.421/85 



Obecné zastupiteľstvo doporučuje  predsedovi stavebnej komisie Pavlovi Kérimu preskúmať 

žiadosť, najmä dodržanie vzdialeností a rozmerov stavby. 

b) Helena Studená, Choča č.177 

- Ohlásenie drobnej stavby ( hospodárska budova) na parc. č.1281/3 

Žiadosť bola prejednávaná aj Obecnou Radou, ktorá doporučila ísť predmetnú drobnú stavbu 

preskúmať, nakoľko táto stavba bola postavená v minulosti.  Na základe výsledku šetrenia, 

ktorý podal zástupca starostky obce pán František Mankovecký, Obecné zastupiteľstvo 

vzhľadom na rozsiahlosť už existujúcej stavby  nemôže vydať povolenie na drobnú stavbu, 

pretože predmetnú stavbu treba riešiť dodatočným stavebným povolením.  

c) Cirkevný výbor v zastúpení Mariánom Valkovičom, Choča č.169 

- ţiadosť o výrub 2 ks stromov (breza) v areály cintorína 

Vzhľadom na opodstatnenosť žiadosti z dôvodu upchávania odkvapových rín, Obecné 

zastupiteľstvo uvedenú žiadosť schvaľuje. 

Za ........................... 7,               proti..................... 0,               zdrţalo sa...................... 0, 

d) Jozef Debnár, Choča č. 157 

- ţiadosť o výrub 4 ks prestárlych ovocných drevín  

Vzhľadom na opodstatnenosť žiadosti Obecné zastupiteľstvo žiadosť jednohlasne schvaľuje. 

Za .......................... 7,               proti...................... 0,            zdrţalo sa......................... 0, 

e) Jozef Danko, Choča č.179 

- ţiadosť o spílenie 1 ks ihličnanu ( jedľa) pri hrobe jeho otca, ktorého korene narúšajú 

betónovú ohradu okolo hrobu jeho otca 

Vzhľadom na opodstatnenosť žiadosti Obecné zastupiteľstvo túto žiadosť schvaľuje . 

Za.......................... 7,               proti....................... 0,            zdrţalo sa......................... 0, 

f) Bc. Vladimír Paluška, Choča 188 

- ţiadosť o odkúpenie obecných pozemkov v celkovej výmere 12 898 m2 ornej pôdy 

v extraviláne obce a 1 254 m2 ostatných plôch do osobného vlastníctva. Poslanci Obecného 

zastupiteľstva prehodnotili uvedenú ţiadosť. 

 Vzhľadom na nakladanie s obecným majetkom OZ postupuje  v zmysle § 9a ods. 8 

písm.e)zákona 138/1991 Zb.z. o majetku obcí v znení neskorších predpisov a vzhľadom na 

skutočnosť, že počas 15 dní, kedy bol zámer o odpredaji obecných  pozemkov zverejnený 

spôsobom obvyklým v obci ako prípad hodný osobitného zreteľa, neboli podané námietky, 

poslanci jednohlasne schválili odpredaj obecných pozemkov pánovi Bc. Vladimírovi 



Paluškovi. Ohľadne pozemku 1788/7, ktorý užívajú nájomcovia bytovky č.100, OZ ukladá 

starostke obce oznámiť uvedenú skutočnosť o zmene majiteľa nájomníkom bytovky..  

Za .......................... 7,               proti ...........................0,                 zdrţalo sa..........................0, 

 

 

g) Rada školy pri Základnej škole v Choči, č.141 

- ţiadosť o povolenie usporiadať fašiangovú zábavu v sále KD dňa 19.02.2011. 

Obecné zastupiteľstvo ţiadosť bez výhrad schvaľuje. 

Za ........................... 7,              proti...........................0,                   zdrţalo sa........................ 0, 

h) Dr. František Drgoňa, Choča č.88 

- ţiadosť o prenájom KD dňa 10.02.2011 z dôvodu odohrania priateľského stolnotenisového 

turnaja .  

Žiadosť bola prejednávaná Obecnou radou dňa 10.02.2011. Obecné zastupiteľstvo dodatočne 

žiadosť schvaľuje. Starostka obce na základe dlhoročného pôsobenia Dr. Drgoňu vo funkcii 

starostu navrhla odpustiť poplatok za prenájom KD. 

Obecné zastupiteľstvo túto žiadosť i návrh starostky schválilo. 

Za .......................... 7,               proti........................ 0,                zdrţalo sa.......................... 0, 

ch) Mária Drgoňová, Choča 100 

- ţiadosť o prenájom obecného bytu č.142 v termíne od 18.03.2011 do 20.03.2011. 

Obecné zastupiteľstvo žiadosť schvaľuje pod podmienkou, že v tom čase nebudú obecný byt 

prenajímať pracovníci firmy Montoz pracujúci na diaľnici. Nájom bol určený na 2,00€/osoba. 

Za.......................... 7,              proti ......................... 0,               zdrţalo sa ........................... 0,  

 

K bodu 11 

Starostka obce informovala poslancov o finančnej situácii obce k 31.12.2010 na úseku 

nevyčerpaných dotácií a finančných výpomocí. 

Celková suma dlhu obce k tomuto dátumu predstavuje sumu 128 854,18 €. Suma pozostáva:  

z nevyčerpaných dotácií od MF SR v celkovej výške 12 541,71 € 

z  finančných výpomocí od PO aj FO v celkovej výške 15 578,47 € 

zo záväzkov voči dodávateľom v sume  22 644,00 € 



a z Dexia komunál- univerzálneho úveru ( DKUÚ) vo výške 77 747,80 € 

K bodu 12 

Starostka obce informovala poslancov Obecného zastupiteľstva o zavedení nového spôsobu 

zberu tuhého komunálneho odpadu (TKO) v obci. Nakoľko pretrvávajúci neporiadok v okolí 

kontajnerov spôsobený najmä nepravidelným a nedostatočným vývozom hlavne veľkých 

kontajnerov, je neúnosný a je nanajvýš nutné čím skôr tento problém riešiť. 

Doterajšie 1100 litrové  a veľké kontajnery budú nahradené 110 litrovými pozinkovanými 

„kukanádobami“( firma FEREX)  do kaţdej domácnosti. Starostka obce  navrhla poslancom 

zváţiť výšku sumy, za ktorú bude táto kukanádoba občanom odpredaná. Návrh starostky je 

10,00 €. 

Doterajšie kontajnery budú z obce stiahnuté. Veľké kontajnery budú 2 krát do roka 

poskytované občanom na jarné a jesenné upratovanie. Poplatky za TKO sa  budú od občanov 

zatiaľ vyberať tak ako doteraz ( 10,00 €/osoba) s dôrazom na kontrolu platenia, aby sa tak 

vyhlo problémom s neplatičmi a prípadným vznikaním čiernych skládok TKO. 

Poslanci Obecného zastupiteľstva tento nový systém zberu TKO schvaľujú a rovnako 

schvaľujú aj výšku poplatku 10,00 € za odkúpenie kukanádoby.  

Za ............................... 7,           proti ........................ 0,               zdrţalo sa .................... 0, 

 

K bodu 13 

Vymenovanie ďalších členov jednotlivých komisií na ţiadosť poslancov bolo pre krátkosť 

času  presunuté na najbliţšie zasadnutie Obecného zastupiteľstva. 

 

K bodu 14  

„ Rekonštrukcia objektu TJ“ 

Projekt rekonštrukcie objektu Telovýchovnej Jednoty bol riešený uţ v minulom období. Obec 

na dokončenie tohto projektu nemala ţiadne vlastné finančné prostriedky. Prostredníctvom 

programu LEADER  a cez MAS ( Miestna akčná skupina) vytvorenú Mikroregiónom 

Poţitavie –Širočina sa naskytla moţnosť financovať projekt z eurofondov prostredníctvom  

Pôdohospodárskej platobnej agentúry (PPA). V 03/ 2010 bola podaná ţiadosť a v novembri 

2010  PPA potvrdila schválenie nenávratného finančného príspevku (NFP) vo výške 

64 000,00 €, ktoré budú obci poskytnuté formou refundácie.  Ešte v mesiaci 12/2010 sa  začali 

práce na objekte firmou stavebníka Milana  Búrana – víťaza verejného obstarávania, ktorý 

v januári tohto roka predloţil  prvú faktúru k úhrade.  Obec však nedisponuje ţiadnymi 

finančnými prostriedkami. O tejto situácii informovala poslancov starostka obce a zároveň 

dala na zváţenie ako postupovať v tejto situácii. Najdostupnejším riešením je opäť vziať úver 

v DEXII banke a tak zafinancovať uţ rozbehnutý projekt, aby PPA mohla finančné 

prostriedky refundovať. Keďţe je realizácia projektu uţ rozbehnutá od 12/2010, stavebník 



preinvestoval uţ značnú finančnú čiastku niet iného východiska , aby obec nebola ešte viac 

stratová, podotkla starostka obce. 

Poslanci vzniknutú situáciu zvážili. Schválili financovanie formou úveru vo výške 77 747,80 € 

a zároveň uložili starostke obce dohodnúť stretnutie s pánom stavebníkom Búranom, aby sa 

poinformovali ohľadne doposiaľ reálne ukončených stavebných prác ale aj  aby s ním 

prehodnotili financovanie projektu. Hovoriť s ním o budú  poslanci Pavol Kéri a Jozef 

 Havran. 

 

Za ............................... 7,                   proti ........................... 0,    zdrţalo sa.......................0, 

 

K bodu 15 

Starostka obce predniesla poslancom návrh rozpočtu obce Choča na roky 2011 -2013. 

Oboznámila novozvolených poslancov s rozpočtovými pravidlami podľa zákona 583/2004 

Zb.z. o rozpočtových pravidlách a s  princípmi tvorby rozpočtu 

Návrh rozpočtu sa vypracováva na 3 roky, pričom na rok 2011 sa rozpočet schvaľuje a na 

ďalšie dva roky sa berie na vedomie. Rozpočet sa zostavuje vţdy vyrovnaný. 

Beţné príjmy na rok 2011 predstavujú sumu vo výške 160 039,00 € a rovnako aj beţné 

výdavky predstavujú  sumu vo výške 160 039,00 €. 

Kapitálové príjmy predstavujú čiastku 74 791,30 € a rovnako kapitálové výdavky predstavujú 

čiastku 74 791,30 €. 

Keďţe obec ide občanom odpredávať kukanádoby po 10,00 €/ 1 kus, bude to znamenať 

príjem do obce ( pribliţne 1890,00 €), ktorý treba započítať do návrhu rozpočtu ako do 

príjmovej časti, tak i do výdavkovej na vhodnú poloţku. 

K rozpočtu sa vyjadrila i hlavná kontrolórka obce Vilma Fogadová, ktorá predniesla 

stanovisko hlavnej kontrolórky k návrhu rozpočtu a doporučila poslancom tento návrh 

schváliť. 

Poslanci návrh rozpočtu jednohlasne schválili. 

Za ................................... 7,     proti ...................................... 0,   zdrţal sa ............................. 0, 

 

K bodu 16 

 

V diskusii poslanci diskutovali o tom čo ich zaujíma: 

Jozef  Havran – zaujímal sa o odber plastových fliaš, ktoré sa zhromaţďujú v MŠ pri kotolni 



Starostka obce mu vysvetlila spôsob doterajšieho zberu separovaného odpadu 

prostredníctvom firmy ABC Recycling Nitra, ktorá odvoz zabezpečuje. 

Roman Kühtreiber – vyjadril svoju nespokojnosť s odloţenými drevenými paletami pred 

domom pána Jozefa Kéryho, č.40. Tieto palety sú poloţené v zelenom páse hneď na hranici 

pásu a vozovky. Sú pre vozidlá i chodcov nebezpečné, najmä večer alebo pri zníţenej 

viditeľnosti. 

Starostka obce prisľúbila pána Jozefa Kéryho upozorniť na túto skutočnosť a vyzve ho, aby 

drevené palety z tohto miesta  odstránil. 

Jozef Havran – zaujímal sa o uţ zaniknutú spoločnosť Vodohospodár s.r.o., v ktorej mala aj 

obec určitý podiel ( 49 percent). Zaujímal sa o celkovú „ genézu“ bývalého chočianskeho 

druţstva (resp. Vodohospodáru s.r.o.). 

Vilma Fogadová – prisľúbila poslancovi Havranovi poskytnúť, nakoľko i ona bola členkou 

spoločnosti Vodohospodár s.r.o., dostupné materiály ohľadne  vzniku i zániku tejto 

spoločnosti. 

 

 

K bodu 17 

Starostka obce poďakovala prítomným poslancom za účasť. 

 

V Choči, 17.02.2011 

 

Overovatelia zápisnice:                                                               

Jozef Havran                                                                                     

Pavol  Kéri                                                                                      

 

 

 

  František Mankovecký                                                               Alena Záhoreczová 

  zástupca starostky                                                                         starostka obce 

                                                                                                                                                 


